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Endelig besvarelse af spørgsmål 651 alm. del stillet af Miljø- og Plan-
lægningsudvalget den 6. maj 2011 efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål:
Vil ministeren redegøre for det hensigtsmæssige i at der ifølge Teknolo-
giportalen ikke direkte indgår kontrol af metalafgivelse, der kan sam-
menholdes direkte med grænseværdierne i Blybekendtgørelsen, når der i 
dag gives en VA-godkendelse?

Svar:
Hvad angår regler for bly, har jeg forelagt spørgsmålet for Miljøstyrelsen, 
som henhører under Miljøministeriet, der har oplyst følgende, som jeg 
kan henholde mig til:

”Motivationen for den danske blybekendtgørelse var generelt at mindske 
menneskers udsættelse for bly via miljøet. Det var et politisk ønske om at 
stoppe stigningen i baggrundskoncentrationen af bly, samt generelt at 
mindske menneskers udsættelse for bly ved at begrænse brugen af bly og 
dermed blys flow i technosfæren og i sidste ende i miljøet. Derfor regule-
rer blybekendtgørelsen på indholdet af bly i produkter.”

Jeg har desuden forelagt spørgsmålet for Erhvervs- og Byggestyrelsen, 
der har oplyst følgende, som jeg kan henholde mig til:

”Grænseværdierne i blybekendtgørelsen refererer til indholdet af bly i de 
anvendte materialer. Det er ikke muligt at omregne metalindhold i mate-
rialet til metalafgivelse til drikkevand, da fx et højt blyindhold i materia-
let ikke nødvendigvis medfører en tilsvarende høj afgivelse af bly til 
drikkevandet. 

Derfor kan grænseværdierne i blybekendtgørelsen ikke anvendes i for-
bindelse med byggematerialer i kontakt med drikkevand.”

Der henvises i øvrigt til besvarelsen af spørgsmål 650 alm. del stillet af 
Miljø- og Planlægningsudvalget den 6. maj 2011.
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